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Protokół Nr XXXI 

z XXXI Sesji Rady Gminy Kluki 

z dnia  29 czerwca 2006r. 
 

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
 Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Grzegorz Augustyniak                                    
o godz. 13 00, witając przybyłych radnych i gości . 
Na stan 15 radnych obecnych było 13, w związku z tym obrady były prawomocne. Lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: wójt- p. Bernard Stein, sekretarz – p. Anna Fabrowska, skarbnik – 
p. Barbara Olejnik oraz  sołtysi Gminy. Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad 
 Porządek obrad radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. Przewodniczący 
przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 
5. Podjęcie uchwały w  sprawie zmian w budżecie. 
6. Podjęcie innych niezbędnych uchwał. 
7. Interpelacje i wolne wnioski. 
8. Sprawy różne. 
9. Zakończenie obrad. 
 

Za przyjęciem porządku obrad głosowali wszyscy radni. 
 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 Przewodniczący powiedział, iż protokół z ostatniej sesji był do wglądu                                
w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali obrad. Uwag do protokołu nie było. 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

O 1005 – przybył radny K. Sikora. 
 
Punkt 4 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 
 Wójt – p. Bernard Stein poinformował, iż w okresie międzysesyjnym: 

1) Pojawiło się zainteresowanie szkołą w Żarze, ze strony PGM. 
2) Odbyło się spotkanie udziałowców BKPPT. Od początku roku Park ma nowego 

prezesa, zmienia się również w pewnym zakresie profil działania. Poprzednie 2 lata 
kończyły się stratą, obecnie Park wychodzi na prostą. Udział Gminy Kluki w Parku 
jest dla nas bardzo dobrą reklamą. 

3) Wójt wraz z Przewodniczącym Rady uczestniczyli w obchodach Dnia Samorządowca 
zorganizowanych w Bełchatowie. 

4) Odbyło się 1 spotkanie Zarządu Związku Komunalnego Gmin w Kleszczowie. 
5) Podsumowana została zbiórka surowców wtórnych, w którym brały udział nasze 

szkoły. Wyróżniona została szkoła w Parznie, która zebrała największą ilość 
makulatury, w przeliczeniu na jednego ucznia. 

6) W Urzędzie Stanu Cywilnego zostały wręczone medale za długoletnie pożycie 
małżeńskie. 
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7) W Gimnazjum odbyła się uroczystość związana z poświęceniem i wręczeniem 
sztandaru. 

8) Odbyło się spotkanie trójstronne w sprawie drogi Osina - Magadalenów. Jest to 
sprawa bardzo pilna, więc Wójt odczytał pismo Powiatowego Zarządu Dróg                         
w sprawie podjęcia przez Gminę Kluki decyzji dotyczącej wysokości finansowania 
inwestycji. Kosztorys inwestorski został sporządzony na kwotę 735.965,16 zł..  Gmina 
Szczerców zabezpieczyła kwotę 250 tys. zł, natomiast w przypadku zaakceptowania 
przez Gminę Kluki współudziału w kosztach realizacji zadania kwota zabezpieczenia 
w budżecie wynosi również 250 tys. 

 Radny J. Dymiński zaproponował, aby do drogi powiatowej dołożyć jeszcze 20 tys. , 
z drogi do Kol. Kaszewice, a inwestycję do Koloni przesunąć na następny rok. 
Nie wszyscy radni zgodzili się z taką propozycją. 
Po wysłuchaniu różnych opinii radnych w tej sprawie Przewodniczący Rady 
zaproponował – aby pozostawić na dofinansowanie  drogi Osina – Magdalenów  kwotę 
20.000 zł. 
Za przyjęciem wniosku głosowało 9 radnych, 3 było przeciw, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
9) Odbyło się walne zgromadzenie Banku Spółdzielczego w Kleszczowie, Bank ubiegły 

rok zamknął wynikiem dodatnim, więc korzystając z obsługi tego banku możemy być 
spokojni o swoje pieniądze. 

10) W ubiegłym tygodniu w Urzędzie odbyła się giełda pracy, w wyniku której 7 osób 
znalazło pracę. 

11) Nastąpiło rozstrzygnięcie przetargów i podpisanie umowy na drogi. Cena  wybranej 
oferty  i wynosi :   
• Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Parzno – Laski – 68.580,67 zł 
• Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Strzyżewice – 32.971,48 zł 
• Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Ścichawa – 52.429,16 zł 
• Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Roździn – 54.051,67 zł. 

Wójt zwrócił się do radnych, aby nie przekraczali swoich uprawnień, jeżdżąc po 
potencjalnych wykonawcach. Na gruncie ustawy o zamówieniach publicznych, może to stać 
się powodem wniesienia protestu przez firmy startujące w przetargu. 
Przetarg na drogę dojazdową do pól i łąk w Imielni został unieważniony, ze względu na brak 
środków w kwocie najkorzystniejszej oferty. 

 
12) Jest propozycja porozumienia  ze Starostwem w sprawie współudziału w budowie 

chodnika w Klukach, w kierunku kościoła. Podział kosztów w porozumieniu 
proponowany jest po 50 tys.  

13) Wójt poinformował, iż najprawdopodobniej w przyszłym tygodniu odbędzie się 
spotkanie w sprawie Planu Rozwoju Lokalnego. Wójt zaprosił na to spotkanie 
zainteresowanych radnych. 

14) Nadleśnictwo Bełchatów nie podjęło jeszcze decyzji w sprawie dofinansowania drogi 
do Żaru. 

15) W ostatnim czasie rozpoczęły się pomiary pasa granicznego przy drodze nr 8. Jest to 
sprawa bardzo gorączkowa dla właścicieli posesji usytuowanych przy krajówce. Wójt 
powiedział, iż do realizacji inwestycji jest bardzo daleko. Droga ta nie będzie 
poszerzana, będzie remontowana w istniejących granicach, zostaną  natomiast 
wzmocnione pobocza, zwłaszcza przy planowanych lewoskrętach (osiedle, 
Kaszewice, Podwódka). Wójt przypomniał, iż jest to decyzja GDDKiA, my nie mamy 
wiedzy co oni na ten moment zamierzają. W ciągu dwóch tygodni Generalna Dyrekcja 
ma zorganizować spotkanie konsultacyjne z mieszkańcami. 
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Radny Cz. Siewiera – spytał, czy będzie lewoskręt do Żaru i do Osiny. 
Wójt – odpowiedział, iż nic mu ten temat nie wiadomo, na ten moment nie widział 
żadnych planów. 
Radny J. Konieczny – powiedział, iż wiele osób martwi się, ponieważ będą mieć drogę 
pod samymi oknami. Ludzie są przeciwni, nie chcą tego. Była w planie budowa 
obwodnicy, więc dlaczego jej nie ma. Na siłę chce się utrzymać krajówkę i zakłócać 
ludziom spokój. 
Wójt – odpowiedział, iż uzyskał telefoniczną informację, iż odbędzie się spotkanie 
konsultacyjne w ciągu najbliższych dwóch tygodni.  
 
Więcej pytań nie było. 
 
Punkt 5 - Podjęcie uchwały w  sprawie zmian w budżecie. 
 Skarbnik B. Olejnik powiedziała, iż proponowana jest zmiana w budżecie polegająca 
na wprowadzeniu środków zewnętrznych, tj. 50 tys. na chodnik oraz 20 tys. na drogę do 
Imielni. Następnie Skarbnik omówiła plan inwestycji jednorocznych, w którym została 
wprowadzona inwestycja : Budowa chodnika przy drodze powiatowej na odcinku Kluki –
Parzno w m-ci Kluki. 
Plan budżetu po zmianach wynosi: 
Dochody 7.097.907 zł 
Wydatki – 7.313.840 zł. 
Radny W. Rogoziński spytał na które drogi wożony jest tłuczeń oraz gdzie jeszcze 
będzie dowieziony? 
Wójt B. Stein – Było zamówionych 16 samochodów tłucznia, do Strzyżewic poszły dwa, 
Wierzchy Parzeńskie -  2, Osina -1. Obecnie tłuczeń wożony jest z przerwami, ponieważ 
jest zakaz jazdy po drogach dla samochodów ciężarowych. Tłuczeń będzie wożony 
jeszcze m.in. na łącznik między Wierzchami Kluckimi, a Parzeńskimi, do Kawalcy, na 
Podwódkę i Trząs. 
Radny J. Rogoziński spytał, czy wystarczy pieniędzy, aby względnie nawieźć drogi . 
Wójt B. Stein– pieniędzy nigdy nie wystarczało i nie wystarczy na drogi, można 
powiedzieć, że dziury zostaną załatane. 
Radny J.Konieczny – powiedział, iż w budżecie były zaplanowane środki na 
zagospodarowanie trójkąta, minęło już ponad dwa miesiące, a nic się dzieje. Radny wiele 
razy pytał, czy jest projekt . Pan Wójt odpowiadał, że będzie. Radny powiedział, iż w tej 
chwili otrzymał takie „coś”, z którego nic nie wynika, co to będzie i ile będzie 
kosztowało. Radny uważa, że projekt powinien być już dawno zrobiony, bo w tej chwili 
nie wiemy ile to będzie kosztować. Okaże się, że zaczniemy i wykonane będzie tylko 
połowicznie. Radny uważa, że Pan Wójt przeciąga tę sprawę. Taki stan rzeczy nie może 
trwać, jeśli jest zaplanowana inwestycja, bo nie wiemy na czym stoimy. 
Wójt-B. Stein – Inwestycja jest zaplanowana i będzie realizowana. Z projektantem są 
cały czas rozmowy zmierzające do tego, aby zmieścić się w kwocie, którą mamy i tylko z 
tej przyczyny wynikały pewne przeciągnięcia. Projektant miał pewne wizje, ale w 
przeniesieniu na koszty przekraczało to środki, którymi dysponujemy. Obecnie 
przygotowana jest koncepcja z kosztorysem, która jest do wglądu w urzędzie. 
Wójt nadmienił, iż nigdy nie było tak, że wszystkie inwestycje, które są planowane na 
dany rok do realizacji byłyby wykonane w pierwszym półroczu, ze względu na trwające 
procedury oraz ze względu na to, że subwencje otrzymujemy w ratach miesięcznych. 
Można wszystko zrobić w marcu, ale czym zapłacimy? 
Wójt powiedział, iż odpowiada za wykonanie budżetu i na koniec roku ma być wszystko 
zrobione. 
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Radny J. Konieczny – powiedział, iż chodzi tylko o projekt, bo nie wiadomo co będzie 
zrobione, ludzie dopytują, a nikt nic nie wie. 
Wójt – B. Stein – Projekt może być, a potem okaże się tak jak w Imielni, że najtańsza 
oferta przewyższa środki, którymi dysponujemy. 
Radny J. Konieczny -  odpowiedział, ze wówczas można by przesunąć środki, a w 
obecnej sytuacji nie może złożyć nawet wniosku o zwiększenie, bo nie wiadomo ile co 
będzie kosztować. 
Radny powiedział, iż otrzymał od Wójta informację, iż nie będzie tam prądu. Radny 
uważa, że jest to poroniony pomysł. Jeżeli będzie tam ciemno to ludzie będą się bali 
usiąść , a poza tym plac może być wtedy dewastowany. 
Wójt – B. Stein – odpowiedział, iż plac będzie na tyle podświetlony, że będzie tam 
widno. Poza tym „trójkąt” będzie ogólnodostępny i nie znajdą się tam „wyszukane” 
roślin, bo mogą zostać skradzione. Będą to rośliny nie wymagające zbyt dużej pielęgnacji, 
ale takie które się tam utrzymają. Na każdym obiekcie komunalnym nikt z własnej 
inicjatywy nic nie zrobi. Każdy oczekuje, że zrobi to Gmina. Wójt powiedział, iż nie 
„posadzi” na skwerze osoby, która będzie pilnować roślin. 
Radny J. Konieczny – odpowiedział, iż oczywistym jest, że zabezpieczyć mienie 
komunalne musi Gmina i jest to obowiązek Wójta. 
Przewodniczący Rady – powiedział, iż więcej pieniędzy do skwerku nie można już 
dołożyć, bo nie ma z czego. Są w gminie jeszcze całe wsie, które nie mają oświetlenia. 
Radny J. Konieczny – powiedział, że są miejscowości, które obchodzą rocznice 
powstania, np. Sieradz i są tam uroczystości, festyny. Kluki w tym roku obchodzą 870-
lecie i ustawienie chociaż tablic informacyjnych na obrzeżach Gminy nie spotkało się z 
żadnym odzewem. 
Wójt spytał, czy radny składał wniosek o zabezpieczenie w budżecie środków na festyny? 
Radny J. Konieczny odpowiedział, iż o festynach tylko napomniał, ale tablice 
okolicznościowe powinny się znaleźć. 
 
Do projektu budżetu więcej pytań nie było. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
      Uchwała Nr 25/XXXI/06 

      Rady Gminy Kluki 

      z dnia 29 czerwca 2006r. 

      w sprawie zmian w budżecie 

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Punkt 6 -Podjęcie innych niezbędnych uchwał. 

W tym punkcie nie było żadnych uchwał. 
 

Punkt 7 i 8 - Interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne. 

 Przewodniczący Rady –G. Augustyniak odczytał pisma, które wpłynęły do Rady                
w okresie międzysesyjnym.  
Pierwsze dotyczyło wykupu drogi w Kol. Kaszewice. Sprawa ta była poruszana na 
poprzedniej sesji wówczas podjęto decyzję, iż Komisja Infrastruktury ma wyrazić swoją 
opinię. 
Radna D. Stankowska – przewodnicząca Komisji Infrastruktury powiedziała, iż 
członkowie Komisji na swym posiedzeniu dokonali wizji w terenie i ostatecznie podjęto 
decyzję negatywną. Komisja uważa, iż lepiej środki które miałyby być przeznaczone na 
wykup działki przeznaczyć na remont dotychczasowej drogi. 
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Radny H. Kęsy – w tej chwili nie wiemy o jakich kwotach mówimy. Radny powiedział, 
iż rozmawiał z zainteresowanymi mieszkańcami, którzy są gotowi oddać część swoich 
działek na drogę. Radny uważa, ze trzeba rozmawiać z mieszkańcami , aby zorientować 
się jaki to koszt.  
Radni w wyniku dyskusji podjęli decyzję, iż na ten moment wykup działki nie jest 
możliwy. Być może w przyszłości Rada wróci do tego tematu. 
 Następnie przewodniczący odczytał pismo w sprawie chęci zakupu części działki 
szkolnej w Parznie. 
Przewodniczący powiedział, iż działka ma ok.1 ha pow., z jednej strony usytuowane są 
budynki gospodarcze, a za nimi jest teren, na którym kiedyś był sad i ogródki, i właśnie 
kupnem tej części są zainteresowani nabywcy. 
Przewodniczący przytoczył radnym przepisy, z których wynika, iż w obecnym stanie 
prawnym można wydzielić działkę o obszarze nie mniejszym niż 0,30 ha. 
Radni przedyskutowali sprawę, następnie przegłosowali, w wyniku głosowania 10 
głosami przeciw, przy 4 wstrzymujących się nie wyrazili zgody na podział przedmiotowej 
działki. 
 Kolejne pismo dotyczyło informacji, iż na terenie powiatu bełchatowskiego ze 
względu na sytuację epidemiologiczną gruźlicy i nowotworów płuc oraz wzrost 
zachorowań na choroby układu oddechowego rozpoczyna się akcja bezpłatnych badań 
profilaktycznych. W Klukach pacjenci będą przyjmowani 8 i 29 lipca w NZOZ, natomiast 
10 i 28 lipca będą wykonywane zdjęcia RTG w Szpitalu w Bełchatowie. 
Następnie Przewodniczący Rady poinformował, iż Wojewoda Łódzki wszczął 
postępowanie w celu kontroli legalności uchwały Rady Gminy Kluki Nr 21/XXX/06 z 
dnia 23 maja 2006r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Kluki. 
 Kolejne pisma skierowały do Rady dyrektorki szkół w Parznie i Kaszewicach w 
sprawie zwiększenia środków, w związku z otrzymaniem przez szkoły pracowni 
komputerowych w ramach projektu Ministerstwa Edukacji i Nauki. Zgodnie z zaleceniami 
wymienionymi w projekcie szkoły zobligowane są do przeszkolenia nauczycieli oraz 
przygotowani sali.  
Radni w wyniku dyskusji zaproponowali, aby negocjować sprawy związane z 
przeszkoleniem z podmiotem zakładającym sieć. W miarę potrzeby i posiadanych 
środków zostaną dokonane stosowne przesunięcia. 
Następnie radni podjęli dyskusję w sprawie budowy  chodnika  przy drodze powiatowej w 
kierunku kościoła.  
Propozycja porozumienia  ze Starostwem w sprawie współudziału w budowie chodnika w 
Klukach, zakłada podział kosztów po 50 tys. Ze strony Gminy 50 tys. obejmuje projekt i 
wykonawstwo, natomiast 50 tys. starostwa na zakup materiałów. 
Radni wyrazili zgodę na przejęcie zadania inwestycyjnego polegającego na wybudowaniu 
chodnika przy drodze powiatowej na odcinku Kluki – Parzno, w miejscowości Kluki, 
podejmując stosowną uchwałę. 
      Uchwała Nr 26/XXXI/06 

      Rady Gminy Kluki  

      z dnia 29 czerwca 2006r. 

    w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  

    dotyczącego realizacji zadania inwestycyjnego. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radni zaproponowali, aby rozważyć możliwość lokalizacji chodnika nie po lewej stronie 
drogi, lecz po prawej. 
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Radny J. Konieczny zgłosił wniosek, aby Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podjął 
działania zmierzające do ostatecznego zakończenia sprawy związanej z rynnami przy 
budynku w szkole. Należy sprawdzić, czy rynny zostały zamontowane zgodnie z 
projektem, czy zastosowano materiały posiadające atesty. Należy również sprawdzić 
zapisy w dzienniku budowy, aby nie okazało się że miną wszelkie okresy gwarancji i my 
będziemy musieli na naprawę wykładać własne środki. 
Wójt powiedział, iż zgodnie z zapisami zawartymi w protokole z przeglądu Firma do 
końca lipca ma dokonać naprawy. 
 
Radny B. Trzmiel spytał kiedy rozpocznie się czyszczenie rzeki Pilsi., ponieważ miało to 
być w tegorocznym budżecie. 
Wójt odpowiedział, iż na ten moment nie wie, ale zorientuje się i wówczas udzieli 
odpowiedzi. 
Więcej pytań nie było. 
 

Punkt 9 - Zakończenie obrad. 
 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż do końca kadencji, w każdym miesiącu 
będzie sesja. 

 O godzinie 1140 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie                              
i zakończył obrady. 
 
 

 
 
        ………………………………… 
Protokołowała: Bożena Wieczorek     Przewodniczący Rady 
 
 


